
J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2008. november 27-én 
megtartott képviselő-testületi ülésén.

Ülés helye: Szabó Károly Művelődési Ház és Könyvtár

Jelen vannak: Nosza József polgármester, Bácskay Tamás alpolgármester, Kovács László, 
Nyíri László, Széplaki Zoltán, Molnár Sándor, dr. Mieczynszky Ernő, Smiri László, 
Mikó Imre, Kurilla Olivér képviselő, Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző, Smiriné 
Papp Katalin pü-i csop. vez., Török Imre Általános Iskola és Alapfokú 
Művészetoktatási Intézmény igazgatója, Juhász Antalné óvodavezető, Dr. Csák Gyula 
Békés Megyei Vízművek Zrt. vezérigazgatója, Pataki Attila Békési Hulladékgyűjtő 
Kft. ügyvezető igazgatója, Forró Antalné óvodavezető helyettes

Nosza József polgármester köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy a testület 
határozatképes. 
Javasolja, hogy a meghívóban szereplő napirendek közül a 3. és a 4. napirend legyen 
megcserélve, vidéki előadó miatt, valamint javasolja, hogy a zárt ülés napirendjére 
vegyék fel az Arany János Tehetséggondozó Programban való részvételről döntést. 
Javaslatára a képviselő-testület 10 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül
az alábbi napirendi pontokat hagyja jóvá:

N A P I R E N D

1. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és a két ülés között történt 
fontosabb eseményekről

Előadó: Nosza József polgármester

2. A Békési Hulladékgyűjtő Kft. tájékoztatója a települési szilárd hulladék gyűjtéséről és 
szállításról. A 2009. évi díjtétel megállapítása.

Előadó: Pataki Attila ügyvezető
Nosza József polgármester

3. Az ivóvíz-ellátási és szennyvíz-elvezetési szolgáltatás díjainak megállapítása
Előadó: Dr. Csák Gyula Békés Megyei Vízművek Zrt. vezérigazgató

4. Köröstarcsa Község szennyvízelvezetés és -tisztítás III. ütem beruházásának állásáról 
tájékoztató.
 Előadó: Hangyál István műszaki ellenőr

5. Az önkormányzat ¾ évi pénzügyi helyzetének értékelése
Előadó: Nosza József polgármester

6. Helyi adórendeletek felülvizsgálata. 
           Előadó: Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző 

7. Az önkormányzat 2009. évi költségvetési koncepciója
           Előadó: Nosza József  polgármester
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8. Az önkormányzat által megállapított díjtételek felülvizsgálata
           Előadó: Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző 

9. Önkormányzat 2008. évi költségvetési rendeletének módosítása
           Előadó: Nosza József polgármester 

10. A képviselő-testület 2009. I. félévi munkatervének elkészítése
Előadó: Nosza József polgármester

11.  Idősek otthona létesítésének vizsgálata
           Előadó: Nosza József polgármester  

12. Köröstarcsa Község Esélyegyenlőségi Programjának elfogadása
           Előadó: Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző  

13. Beszámoló a Polgármesteri Hivatal átfogó pénzügyi – gazdasági ellenőrzéséről
 Előadó: Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző 

14. Bejelentések

15. Lakáscélú támogatásokról döntés (zárt ülés)
Előadó: Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző

16. Arany János Tehetséggondozó Programban való részvételről döntés (zárt ülés)
Előadó: Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző

Első napirendi pont: Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és a két ülés 
között történt fontosabb eseményekről

Előadó: Nosza József polgármester

Bácskay Tamás alpolgármester elmondja, hogy korábban a polgármestert megbízták, hogy 
vegye fel a kapcsolatot a környező településekkel a hajózással kapcsolatban. Kérdezi, 
hogy milyen eredménnyel zárult ez a megkeresés?

Nosza József polgármester a kérdésre válaszolva elmondja, hogy a békési és a gyomai 
polgármester is jó ötletnek tartja az elképzelést, részt is kívánnak venni a 
megvalósításban, viszont ők is a forráson gondolkodnak. Úgy gondolják, hogy 
Gyomáig lehetne megoldani a körösi hajózást. Közösen kellene megpróbálni 
valamilyen pályázatot, talán a LEADER teremthetne esélyt a megvalósításra. Az 
anyagot átvizsgálásra átadta a polgármestereknek. Úgy tudja, hogy egy magánszemély
vásárolt már egy hajót erre a célra, de ennek még utána kell nézni. 

Dr. Mieczynszky Ernő képviselő kérdezi, hogy a testvértelepülésekkel kapcsolatban történt-e
valamilyen előrelépés?

Nosza József polgármester a kérdésre válaszolva elmondja, hogy beszélt a polgármesterrel, 
de személyes találkozást a következő év elejére tervez. Kéri, hogy az együttműködés 
kereteit határozza meg a testület, vagy a Művelődési Bizottság, mert ha ezt 
kezdeményezik, akkor valamilyen tervekkel kell előállni.
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Dr. Mieczynszky Ernő képviselő javasolja, hogy a februári testületi ülésen legyen napirend a
testvértelepülési kapcsolatfelvétel.

Nosza József polgármester javasolja, hogy inkább a januári ülésre vegyék fel napirendként.

Dr. Miecynszky Ernő képviselő örül, hogy a testület csatlakozott a Bursa Hungarica 
ösztöndíj pályázathoz és támogatást adott a tanulóknak. A megyei közgyűlés is úgy 
foglalt állást, hogy a települések által javasolt tanulók mindegyikét támogatni fogja.

Smiri László képviselő kérdezi, hogy a kikötővel kapcsolatos megbeszélésen miről volt szó?

Nosza József polgármester a kérdésre válaszolva elmondja, hogy a megbeszélés tárgya a 
tartozásuk volt, hogy mikor tudják rendezni, valamint a működtetés tapasztalatairól 
beszéltek.

Széplaki Zoltán képviselő kérdezi, hogy a gesztenyefasorral kapcsolatban milyen döntés 
született? Maradnak a fák, vagy cserélni kell őket?

Nosza József polgármester elmondja, hogy 4-5 fára mondta az erdész, hogy ki kellene vágni, 
amit a tél folyamán meg is tesznek. Ezeket a fákat pótolni fogják pályázat útján. A 
többi fa marad.
Javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal - ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül - az alábbi határozatot hozza:  

192/2008.(XI.27.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete 

a lejárt határidejű határozatokról szóló beszámolót,
valamint a két ülés között történt fontosabb eseményekről

szóló beszámolót elfogadja.

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal - ellenszavazat
és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozza:  

193/2008.(XI.27.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
a januári képviselő-testületi ülés 7. napirendi pontjaként

felveszi a testvértelepülési kapcsolatfelvétel
keretének meghatározását.

Második napirendi pont: A Békési Hulladékgyűjtő Kft. tájékoztatója a települési szilárd 
hulladék gyűjtéséről és szállításról. A 2009. évi díjtétel megállapítása.

Előadó: Pataki Attila ügyvezető
     Nosza József polgármester

Nosza József polgármester elmondja, hogy sikerült meghosszabbítani a szeméttelep 
engedélyét 2009. június 15-ig. Kérték, hogy még tovább lehessen a hulladékgyűjtést a 
telepen végezni. Tájékoztatja a képviselőket, hogy a KEOP pályázaton nyertek forrást 
a rekultivációs tervek elkészítésére. Valószínű, hogy a rekultivációhoz szükséges 
összeget is meg fogják nyerni. A hulladék elszállításának összegéről ezen tények 
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tudatában csak iránymutatásokat tudnak meghatározni. Véleménye szerint januárban 
tudnak végleges döntést hozni.

Kovács László képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottsági ülésen is 
alapvető problémát jelentett a telepnek a bezárása, mert ezt követően a szállítási 
költség jelentősen megemelkedik. Felmerült a gyomai telepre történő szállítás 
lehetősége is. Kérdés volt, hogy milyen kedvezményeket tudnának biztosítani az 
egyedülálló nyugdíjasoknak. Javasolják, hogy a januári ülésre készüljön újabb 
előterjesztés ezekre a kérdésekre is kiterjedően.

Smiri László képviselő, az Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, hogy hasonló kérdések 
merültek fel az Ügyrendi Bizottsági ülésen is. Elmondja, hogy az önkormányzatnak ez
egy kötelezően ellátandó feladat. Akkor is ki kell fizetni, ha nem használja, mert ez 
egy kötelező szolgáltatás. A 70 éven felüli lakosoknak lehetősége lenne, hogy 
vásároljanak zsákot, amiben a szemétszállítást meg tudnák oldani, viszont árról még 
nem beszéltek.

Mikó Imre képviselő továbbra is fenntartja a véleményét, hogy a szolgáltatásnak arányban 
kell lennie az elvégzett munkával. Van egy Alkotmánybírósági határozat, mely szerint 
a fizetnivalót az elszállított hulladék mennyiségéhez igazítják. Ha életben van ez a 
rendelkezés, akkor azt figyelembe kell venni.

Pataki Attila a Békési Hulladékgyűjtő Kft. ügyvezetője elmondja, hogy a békéscsabai lerakó 
ajánlatát veszik figyelembe, akkor a szállítási díj 8.780,-Ft-ra csökkenne. A gyomai 
telepről még nem kaptak ajánlatot, de olcsóbban biztosan nem tudják fogadni a 
hulladékot. Békéscsabára 9 településnek hordják a hulladékát. A 70 éven felüli, 
egyedülállók vásároljanak zsákot, de csak abban fogják elszállítani a hulladékukat. 
Amikor a szemétszállításra a pályázatot kiírták 120 literes kukát határoztak meg. A 
szemét mérése is megoldható, de ehhez kb. 6 MFt-os beruházásra lenne szükség, a 
kukákat chippel kell ellátni. Településenként kb. 1,5 MFt-ot kellene fizetni, mert ezt a 
berendezést a többi településen is tudnák használni. Viszont ennek a költségét 
beépítenék a szállítási díjba.

Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző elmondja, hogy az Alkotmánybírósághoz több 
beadvány érkezett szállítási díjjal kapcsolatban. Az alapproblémát az okozta, hogy 
nem mérhető az elszállított hulladék. A szolgáltatók nincsenek felkészülve arra, hogy 
mérjék a szemét mennyiségét, így a kukák nagysága alapján fizetnek a lakosok. A 
zsákos rendszer megoldást jelenthetne. A jelen testületi ülésen nem kell a testületnek 
döntést hoznia, mert nincsenek meg a döntéshez szükséges anyagok. Előzetes 
tárgyalásokat folytat a testület. Az önkormányzat a szolgáltatóval korábban 120 literes 
edényben egyezett meg. A díjtárgyalások során vizsgálja meg a testület a zsák 
használatának a lehetőségét, vagy kisebb kukák kerüljenek bevezetésre.

Mikó Imre képviselő kéri, hogy próbáljanak az igazságosság felé lépni. Ő sem gondolja, 
hogy nagyobb beruházást hajtsanak végre a szolgáltatók és az önkormányzat. 
Figyeljék a pályázatokat és éljenek vele, mert akkor lenne igazságos, ha mérhető lenne
a hulladék.

Pataki Attila a Békési Hulladékgyűjtő Kft. ügyvezetője elmondja, hogy ha a szeméttelep 
engedélyét meghosszabbítják, akkor 2009-ben először csak féléves díjat szednének.
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Smiri László képviselő kérdezi, hogy hány tonna a település hulladéka hetente?

Pataki Attila a Békési Hulladékgyűjtő Kft. ügyvezetője a kérdésre válaszolva elmondja, hogy
nyáron kb. 16 tonna, télen 12-15 tonna.

Molnár Sándor képviselő elmondja, hogy jogszabály írja elő, hogy hetente szállítsák a 
szemetet.

Pataki Attila a Békési Hulladékgyűjtő Kft. ügyvezetője elmondja, hogy ha kéthetente 
szállítanák akkor sem lenne kevesebb a hulladék.

Nyíri László képviselő elmondja, hogy szelektív gyűjtés már két éve működik a településen, 
amit a lakosok egy része rendszeresen használ. Már korábban is kérte, hogy 
valamilyen tájékoztató legyen kitéve a szigeteknél, hogy hogyan kell használni, mi az 
elvárható viselkedés.

Pataki Attila a Békési Hulladékgyűjtő Kft. ügyvezetője elmondja, hogy pályázat van 
folyamatban a szelektív hulladék gyűjtésére, mely a háztartásokban történne. A 
házakhoz 3 kuka lenne kihelyezve, az egyikbe a műanyagot, a másikba a háztartási 
hulladékot, a harmadikba a zöldhulladékot lehetne gyűjteni. Meg lenne határozva, 
hogy melyik kukát mikor vinnék el.

Nosza József polgármester elmondja, hogy kis lépéseket kell annak érdekében tenni, hogy a 
szemét mennyiségét csökkentsék. A lakosságot próbálják rávenni a tudatos 
hulladékkezelésre.

Smiri László képviselő kérdezi, hogy hol van a közelben komposztáló telep? Mit csinálnak a 
szelektíven összegyűjtött hulladékkal?

Pataki Attila a Békési Hulladékgyűjtő Kft. ügyvezetője a kérdésre válaszolva elmondja, hogy
Orosházán, Dévaványán és Békéscsabán is van komposztáló. A szelektíven gyűjtött 
hulladékot szétválogatják és a papírt, valamint az üveget átszállítják Gyulára. A 
szelektív hulladékgyűjtés veszteséges ágazat, ezért nem kell fizetnie az 
önkormányzatnak, ez a szolgáltató ajándéka.

Nosza József polgármester javasolja, hogy a januári testületi ülésen tűzzék napirendre a téma 
tárgyalását az elhangzott javaslatok figyelembevételével.
Javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal - ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül - az alábbi határozatot hozza:  

194/2008.(XI.27.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
a települési szilárd hulladék gyűjtésére, elszállítására és

ártalommentes elhelyezésére (szemétszállítás) vonatkozó 
díjtételeiről 2009. januári ülésén dönt.

Felelős: Nosza József polgármester
Határidő: 2009. január 31.
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Harmadik napirendi pont: Az ivóvíz-ellátási és szennyvíz-elvezetési szolgáltatás díjainak 
megállapítása

Előadó: Dr. Csák Gyula Békés Megyei Vízművek Zrt. vezérigazgató

Nosza József polgármester köszönti és felkéri dr. Csák Gyulát, hogy ismertesse és támassza 
alá a vízművek javaslatát.

Dr. Csák Gyula a Békés Megyei Vízművek Zrt. vezérigazgatója köszönti a képviselőket. 
Elmondja, hogy újra kellett gondolni a társaság működését a vízszolgáltatással 
kapcsolatban. 2008. december 31-el hatályát veszti az a díjképzési megállapodás, amit 
néhány évvel korábban kötöttek meg az önkormányzatokkal. A szennyvíz esetében az 
új üzembe helyezett egységeknél a díjakba 2010-től be kell építeni az amortizációt. A 
korábbi vezetés ezzel nem foglalkozott. Az önkormányzatok nincsenek tisztában a 
közművek állapotával. A korábbi díjképzési elvárások sem ösztönözték az 
önkormányzatokat arra, hogy a saját közműveinek állapotát figyelemmel kövessék. 
Eddig az amortizáció nem jelent meg és ez gondot jelent. Az öreg, elhasználódott 
közművek javításra szorulnak, ugyanis a tervszerű karbantartásra eddig nem nagy 
gondot fordítottak. A pályázatok elfogadásánál inkább az olcsóbb beruházásokat 
választották az önkormányzatok és nem figyeltek a működtetés költségeire. Ilyen 
formában nem lehet tovább működtetni a szolgáltatást. A tulajdonos önkormányzatok 
magasabb összegen kapták a szolgáltatást, mint a nem tulajdonos települések. A két fő
ágazati tevékenység nem azonos mértékben fedezték a költségeket. A szennyvíznél 
300 MFt hiány, a víznél 300 MFt nyereségük volt. Mindenképpen ösztönözni kell a 
lakosokat, hogy csatlakozzanak a szennyvízcsatornához. Azok a települések is viselték
a költségeket, ahol nincs csatorna, ezek a települések kérték, hogy ez szűnjön meg. A 
keresztfinanszírozásnak és a szolidaritás elvének is 3 év alatt kellene megszűnnie. 
Vannak olyan települések, ahol 60%-os a rákötési arány, viszont aki nem tartja a 70-
80%-os rákötést, az nem tud részesülni a támogatásból. Eddig a rekonstrukciót a 
társaság az éves eredménye terhére végezte el. Az új szabályozás szerint a 
rekonstrukciót az önkormányzatoknak kell viselnie, kivéve a vis maior eseteket, így a 
műszaki állapot az önkormányzatokon fog múlni. Sokkal több rekonstrukciót kellett 
volna elvégezni a településeken. A teljes csőhálózat kicserélése nem megoldható, 
viszont vannak olyan pontok, ahol elfolyik a víz jelentős része, ezeket feltétlenül ki 
kell cserélni. A bérleti díjakat a települések meg fogják kapni.  

Kovács László képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság a víz és 
csatornadíj összegét elfogadásra javasolja a képviselő-testületnek. A rekonstrukcióra a 
Vízművek Zrt. javasolja, hogy 50,-Ft/m3 rekonstrukciós díjat építsenek be a vízdíjba 
és a szennyvízdíjba. A bizottság a vízdíjba javasolja beépíteni az 50,-Ft-ot, viszont a 
szennyvízdíjba nem javasolják beépíteni, mert elég magas a díj és az új körzetben a 
rákötéseket is nekik kell majd ösztönözni. A bizottság nem javasolja, hogy a 
rekonstrukciós együttműködési szerződést írjanak alá.

Smiri László     képviselő, az Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, hogy a rekonstrukciós 
együttműködést nem javasolják. Az 50,-Ft/m3 rekonstrukciós díjat a vízdíj esetében 
javasolják. Úgy gondolják, hogy a csatorna még nem is készült el teljes egészében, a 
vezetékek nem régiek ezért nem javasolják a rekonstrukciós díj beépítését.

Dr. Csák Gyula a Békés Megyei Vízművek Zrt. vezérigazgatója elmondja, hogy várhatóan a 
szennyvízszolgáltatás kötelező közszolgáltatásnak fog minősülni. Az igazgatóság elé 
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fogja vinni a javaslatot, mely szerint minden új szennyvíz öblözet  esetében azzal 
segítsék elő a rákötéseket, hogy a társaság fél évre lemond a egész, majd az 50% 
díjról. Ez kb. 50-100 eFt lenne fogyasztóként. Mivel időhöz lenne kötve, ezért 
hamarabb rákötnének a hálózatra.

Nosza József polgármester elmondja, hogy a víz esetében a hálózatért fizetett bérleti díj 
összege évente 856 eFt, rekonstrukciós díjból 4.980 eFt lenne a bevétel évente, a 
szennyvíz hálózat bérleti díja 600 eFt, rekonstrukciós díjból 2.591 eFt bevétel 
származna, összesen kb. 9 MFt. A bizottság által javasolt változat szerint kb. 6 MFt 
fordítható majd rekonstrukcióra. A rekonstrukciót a vízveszteség érdekében kell 
elvégezni. A szennyvízzel kapcsolatban szeretnék ha a rákötési hajlandóságot 
erősítenék azzal, hogy a rekonstrukciós díjat nem építik be. Kérdezi, hogy ha nem 
építik be a rekonstrukciós díjat, akkor a hálózat rekonstrukcióját elvégzik-e?

Dr. Csák Gyula a Békés Megyei Vízművek Zrt. vezérigazgatója a kérdésre válaszolva 
elmondja, hogy az önkormányzatok a tulajdonosok, nekik kell az önkormányzatok 
kedvébe járni, de nincsen kötelezettsége arra az önkormányzatnak, hogy csak a 
vízművel végeztethetik el a munkát. Leírják az önkormányzatoknak az összes 
rekonstrukciót, amit 7-10 év alatt kell megoldani. A települések átlátják ezt a feladatot 
és fontosnak tartják. A 3%-os nyereségkulcsot a leszámlázott szennyvíz után számítják
ki. Sokan nem fizetnek, de a vízmű ezek után is kifizeti a bérleti díjakat. Ebből nincsen
nyeresége a társaságnak.

Bácskay Tamás alpolgármester kérdezi, hogy ha csatlakoznának a rekonstrukciós 
megállapodáshoz, akkor kötelesek lennének-e beépíteni a csatornadíjba is a 
rekonstrukciós díjat?

Dr. Csák Gyula a Békés Megyei Vízművek Zrt. vezérigazgatója a kérdésre válaszolva 
elmondja, hogy nem kötelesek beépíteni, sőt a települések nagy része nem fogja ezt 
vállalni.

Molnár Sándor képviselő szerint a víz az kincs. Kérdezi, hogy meg lehet-e nézni valamilyen 
műszerrel, hogy hol van elfolyás?

Dr. Csák Gyula a Békés Megyei Vízművek Zrt. vezérigazgatója a kérdésre válaszolva 
elmondja, hogy a bekötővezetékeknél vannak elfolyások. A víz valóban kincs, 
gazdasági érték.  A Maros hordalékkúpból nyerik a vizet, ami olyan jó minőségű, hogy
nem kell vele csinálni semmit. Nagyon fontosnak tartja a vízbázis védelmet, ugyanis 
van már olyan kút amit be kellett zárni a szennyezettség miatt. Bizonyos településeket 
fontos lenne a szennyvízhálózat kiépítése, mert pont a vízbázis felett van és a 
derítőkből szennyezik a talajt, ami hamarosan e fog jutni a kúthoz.

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal - 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozza:  

195/2008.(XI.27.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete 

nem kíván együttműködési megállapodást kötni
a település ivóvíz és a szennyvízcsatorna hálózatainak 

rekonstrukciója kapcsán.
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Felelős: Nosza József polgármester
Határidő: a határozat továbbítására azonnal

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal - ellenszavazat
és tartózkodás nélkül - az alábbi rendeletet alkotja:

Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete
20/2008/        /

számú önkormányzati rendelete

az ivóvíz ellátási és szennyvíz elvezetési szolgáltatás díjainak
megállapításáról és a szolgáltatások egyes kérdéseiről

(A rendelet szó szerinti szövege a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

Negyedik napirendi pont: Köröstarcsa Község szennyvízelvezetés és –tisztítás III. ütem 
beruházásának állásáról tájékoztató

Előadó: Hangyál István műszaki ellenőr

Nosza József polgármester elmondja, hogy  Hangyál István betegség miatt nem tud részt 
venni az ülésen. A beruházással kapcsolatban elmondja, hogy folyamatosan dolgoznak
a településen. November 21-én az UVIÉP Kft. a készre jelentési dokumentációját 
elküldte az önkormányzatnak. December 1-én ellenőrizni fogják a munkákat. Az út 
helyreállítási munkái is a vége felé tartanak, az aszfaltozások már megtörténtek.

Molnár Sándor képviselő kérdezi, hogy tudnak-e számadatot mondani arra vonatkozóan, 
hogy a kivitelezőnek mennyibe került az előző beruházó által elkészített területnek a 
helyreállítási munkája?

Nosza József polgármester a kérdésre válaszolva elmondja, hogy Hangyál úr nem 
rendelkezett pontos adatokkal erre vonatkozóan. Eddig a nyomáspróbákat és a 
víztartási próbákat tudták elvégezni.

Smiri László képviselő kérdezi, hogy a lakosság mikortól tud rákötni a rendszerre?

Nosza József polgármester a kérdésre válaszolva elmondja, hogy attól függ, hogy a tisztító 
telepen mikor tudják fogadni a szennyvizet. Ez csak a próbaüzem után, kb. január-
február hónapban.

Egyéb kérdés, hozzászólás hiányában Nosza József polgármester lezárta a téma tárgyalását.

Ötödik napirendi pont:     Az önkormányzat ¾ évi pénzügyi helyzetének értékelése
Előadó: Nosza József polgármester

Nosza József polgármester elmondja, hogy a számokból látszik, hogy a működés időarányos 
teljesítést mutat. Csak folyószámla hitelt használtak ki amikor az Ökocentrum 
pályázati támogatása nem érkezett meg időben a számlára. A működési tartalék hamar 
elfogyott, de az eredmények jónak mondhatóak.

8



Kovács László képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság 
megállapította, hogy a gazdálkodás működőképessége biztosított volt. Az évet 
probléma nélkül le tudják zárni. Elfogadásra javasolják a beszámolót.

Molnár Sándor képviselő kéri, hogy a Családsegítő Szolgálat működtetésével kapcsolatban 
értelmezési problémák voltak, mik ezek?

Smiriné Papp Katalin pénzügyi csoportvezető a kérdésre válaszolva elmondja, hogy a 
Mezőberényi Önkormányzattal a családsegítő foglalkoztatására vonatkozóan 
megállapodást kötöttek. Az önkormányzat a családsegítő munkakörben foglalkoztatott
személy juttatását vállalta fizetni az állami kiegészítő normatívából és saját 
kiegészítésből. Ebben az évben nemcsak normatív támogatást kaptak, hanem a 
béremelésnek és a 13. havi juttatáshoz költségtérítést is. Szerinte ezt Mezőberénynek 
nem kell kifizetnie mert ezt a berényi önkormányzat megkapta az államtól. 

Nosza József polgármester elmondja, hogy egyeztetés alatt van a kérdés.

Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző elmondja, hogy gyakorlatilag 1 szón van a félreértés, 
ugyanis a megállapodásban csak az állami normatíva szó szerepel.

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal - ellenszavazat
és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozza:  

196/2008.(XI.27.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete 

az önkormányzat ¾ éves gazdálkodásáról 
szóló beszámolót elfogadja.

Felelős: Nosza József polgármester
Határidő: azonnal

Hatodik napirendi pont: Helyi adórendeletek felülvizsgálata
           Előadó: Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző

Kovács László képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság 3-2 
szavazati aránnyal úgy döntött, hogy az adómentességet továbbra is tartsák az 
iparűzési adó vonatkozásában.

Smiri László képviselő, az Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság javasolja, 
hogy az adómentességet ne töröljék el.

Dr. Miecynszky Ernő képviselő javasolja, hogy ne töröljék el a kedvezményt, ne sújtsák 
ebben a gazdasági helyzetben a kisvállalkozókat.

Nosza József polgármester szavazásra bocsátja a Pénzügyi Bizottság módosító javaslatát. A 
képviselő-testület 7 igen, 2 nem szavazattal, 1 tartózkodással az alábbi határozatot 
hozza:  

197/2008.(XI.27.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete 

elutasítja az iparűzési adó mentességének módosítására irányuló javaslatot.
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Felelős: Nosza József polgármester
Határidő: azonnal

Kovács László képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság javasolja a
20 legnagyobb adófizető meghívását egy tájékoztatóra és megvendégelésre. 
Javasolják, hogy a tájékoztatón az önkormányzatot a polgármester, az alpolgármester 
és a jegyző képviselje.

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozza:  

198/2008.(XI.27.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete

elhatározza, hogy az önkormányzat első 20 legtöbb iparűzési adót fizetőjét
minden év januárjának 3. hetében tartandó összejövetelre

hívja meg, melynek napirendjén a polgármester tájékoztatót tart
az önkormányzat gazdálkodásáról és a tárgyévi fejlesztési elképzelésekről.

A rendezvényen a képviselő-testületet a polgármester, 
az alpolgármester és a jegyző képviseli.

Felelős: Nosza József polgármester 
Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző
Határidő: minden év január 3. hete

Hetedik napirendi pont:     Az önkormányzat 2009. évi költségvetési koncepciója
           Előadó: Nosza József  polgármester

Nosza József polgármester elmondja, hogy elsődleges szempont, hogy a működést fenn 
tudják tartani, a bevételeket és a kiadásokat egyensúlyba kell hozni hitelfelvétel nélkül.
Egy ilyen költségvetéshez próbáltak koncepciót készíteni. Nehéz lesz a költségvetést 
összeállítani.

Kovács László képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság a 
koncepció 3. oldalán a bevételeknél javasolja módosítani, úgy hogy az adómentesség 
megmarad. A 4. oldalon javasolják a működési célú előirányzatokat egy 9. ponttal 
kiegészíteni, mely szerint az általános tartalékra 500 eFt legyen beállítva, illetve 10. 
pontként a kitüntetések pénzügyi fedezetének megtervezése történjen meg. Az 5. 
oldalon a kistérséggel és a családsegítéssel kapcsolatos kérdést át kell tekinteni és ki 
kell dolgozni. Az óvoda-bölcsőde kérdését meg kell vizsgálni, mert várhatóan csak 3 
csoportot lehet majd indítani. A negyedik csoport lehetne a bölcsőde. Az iskolában 
várhatóan  13 osztályt tudnak indítani. Ezeknek megfelelően javasolja a bizottság, 
hogy készüljön el a költségvetés tervezete.

Nyíri László képviselő, a Szociális és Művelődési Bizottság elnöke elmondja, hogy a 
bizottság javasolja, hogy a polgármesterek egyeztessenek a családsegítő 
foglalkoztatásának kérdésében, az óvoda-bölcsőde lehetőségét vizsgálják meg. 
Elfogadásra javasolják a koncepciót.
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Smiri László képviselő, az Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság elfogadásra
javasolja a koncepciót, de megjegyzi, hogy amíg 2006-ban 144 MFt-os állami 
támogatást kapott az önkormányzat, addig 2009-ben 119 MFt-ot, sajnos 
nagymértékben csökken az állami támogatás mértéke.

Nosza József polgármester elmondja, hogy az iskola akadálymentesítésére nem nyertek a 
pályázaton, viszont a buszt megnyerték. A belterületi csapadékvíz elvezetésre 
vonatkozó pályázat még nincs elbírálva. Nyertek a hulladékgazdálkodási pályázaton. 
Az Alapszolgáltatási Központban a helyszíni szemle megtörtént, amely nagy esélyt 
jelent a nyerésre. Az útépítési pályázaton valószínűleg nem nyerhetünk, mert csak 
gyűjtő utakra vonatkozik a kiírás. A településrendezési terv módosításával lehet azt 
megoldani, hogy az útpályázatokhoz be tudjuk adni a pályázatokat. Már nem tudják 
beadni a pályázatot, de a jövő évre vonatkozóan mindenképpen be kell adni.

Bácskay Tamás alpolgármester szerint egy koncepcióban azt kell megfogalmazni, hogy mit 
szeretnének a jövő évre vonatkozóan. Javasolná, hogy több pénzt tartalékoljanak 
pályázatok önerejére vonatkozóan, csökkentené az iparűzési adónak a mértékét, de 
tudja, hogy sajnos ezeket a lépéseket nem engedhetik meg maguknak, mert még az 
intézmények működtetése is veszélyben van.

Nosza József polgármester elmondja, hogy 17 személyes buszra adtak be pályázatot, amit 
meg is nyertek. A hivatalvezetés részéről felmerült, hogy a testületnek át kellene 
értékelni a mostani körülmények ismeretében, hogy a 17 személyes helyett egy 9 
személyes buszt vásároljanak.

Bácskay Tamás alpolgármester elmondja, hogy az ellátandó feladat elvégzéséhez ez a busz 
túlzott, de azzal a szándékkal döntött a testület a nagyobb busz mellett, mert más célra 
is használnák. Ha egyéb tevékenységet nem engedélyez a törvény, akkor nincs értelme
a nagyobb busznak, akkor a feladat ellátásához elegendő a 9 személyes busz is.

Nosza József polgármester elmondja, hogy van lehetőség arra, hogy egyéb tevékenységet is 
ellássanak a busszal, de amire nyerték, annak a feladatnak az ellátására nagy.

Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző javasolja, hogy készüljön részletes anyag 
számításokkal a busz működtetésére vonatkozóan. Először döntsenek az 
Alapszolgáltatási Központnak a további működtetéséről, utána lehet dönteni a buszról 
és a pályázatról.

Kurilla Olivér képviselő szerint nem látnak tisztán ebben a kérdésben.

Nosza József polgármester elmondja, hogy lehet használni egyéb feladatokra is, de a 
pályázatban megjelölt feladatra nagy. D kategóriás jogosítvánnyal lehet vezetni, 
amivel jelenleg egy dolgozó sem rendelkezik, tehát mindenképpen külső személyt kell
majd keresni erre a feladatra.

Dr. Miecynszky Ernő képviselő úgy gondolja, hogy ha ezzel lehetőség nyílik a vagyonnak a 
gyarapítására, akkor ne utasítsák el.

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 8 igen szavazattal, 2 
tartózkodással, ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza:  
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199/2008.(XI.27.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete 

a 2009. évi költségvetési koncepcióját az előterjesztés szerint
elfogadja az alábbi kiegészítéssel:

500 eFt általános tartalék és a kitüntetések fedezete
kerüljön betervezésre.

Felelős: Nosza József polgármester
Határidő: értelem szerint 

Nyolcadik napirendi pont: Az önkormányzat által megállapított díjtételek felülvizsgálata
           Előadó: Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző 

Kovács László képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság 
elfogadásra javasolja a rendelet tervezeteket.

Nyíri László képviselő, a Szociális és Művelődési Bizottság elnöke elmondja, hogy a 
bizottság elfogadásra javasolja a tervezeteket.

Smiri László képviselő, az Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság elfogadásra
javasolja a tervezeteket.

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal - ellenszavazat
és tartózkodás nélkül - az alábbi rendeletet alkotja:

Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete
21/2008/        /

számú önkormányzati rendelete

az önkormányzati lakások lakbéréről, a lakbértámogatásról és a
helyiségek bérletéről szóló 4/1995(III.30.) számú

önkormányzati rendelet módosításáról

(A rendelet szó szerinti szövege a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal - ellenszavazat
és tartózkodás nélkül - az alábbi rendeletet alkotja:

Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete
22/2008/        /

számú önkormányzati rendelete

a gyermekvédelem helyi szabályozásáról szóló
8/1998(IV.15.) számú

önkormányzat rendelet módosításáról

(A rendelet szó szerinti szövege a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)
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Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal - ellenszavazat
és tartózkodás nélkül - az alábbi rendeletet alkotja:

Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete
23/2008/        /

számú önkormányzati rendelete

a közterületek használatáról szóló
1/2005(II.01.) számú

önkormányzat rendelet módosításáról

(A rendelet szó szerinti szövege a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal - ellenszavazat
és tartózkodás nélkül - az alábbi rendeletet alkotja:

Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete
24/2008/        /

számú önkormányzati rendelete

a szociális igazgatásról és a szociális ellátásokról szóló
5/1993(VII.08.) számú

önkormányzat rendelet módosításáról

(A rendelet szó szerinti szövege a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

Kilencedik napirendi pont: Önkormányzat 2008. évi költségvetési rendeletének módosítása
           Előadó: Nosza József polgármester

Kovács László képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság 
elfogadásra javasolja a költségvetési rendelet módosítását a korábban meghozott 
testületi döntéseknek megfelelően.

Smiri László képviselő, az Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság javasolja a 
rendelet elfogadását.

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal - ellenszavazat
és tartózkodás nélkül - az alábbi rendeletet alkotja:

Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete
25/2008/        /

számú önkormányzati rendelete

az önkormányzat 2008. évi költségvetéséről szóló
3/2008(II.11.)számú

önkormányzat rendelet módosításáról

(A rendelet szó szerinti szövege a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)
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Tizedik napirendi pont: A képviselő-testület 2009. I. félévi munkatervének elkészítése
Előadó: Nosza József polgármester

Nosza József polgármester elmondja, hogy az alpolgármester javasolta, hogy az ökocentrum 
működésével kapcsolatos beszámolót a februári testületi ülésre vegyék fel. Az ülés 
elején elhangzott, hogy a testvértelepülési kapcsolatfelvétel lehetőségeinek 
meghatározása a januári ülésen kerüljön megtárgyalásra.

Dr. Miecyznszky Ernő képviselő a kitüntető díj átadását is kéri napirendre venni.

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozza:  

200/2008.(XI.27.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete 

2009. I. félévre szóló munkatervét az alábbi kiegészítésekkel elfogadja:
A januári testületi ülés 7. napirendi pontjaként felveszi a: 

Testvértelepülési kapcsolatfelvétel keretének meghatározását.
A februári testületi ülés 4. napirendi pontjaként felveszi a:

Tájékoztató az ökocentrum üzemeltetéséről.

(A munkaterv a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

Felelős: Nosza József polgármester
Határidő: értelem szerint 

Tizenegyedik napirendi pont: Idősek otthona létesítésének vizsgálata
           Előadó: Nosza József polgármester  

Nosza József polgármester elmondja, hogy a helyszínt szeretnék kijelölni az Idősek Otthona 
megépítésére. Alkalmasnak találják a Kossuth u. 52-54. szám alatti ingatlant, viszont  
a tulajdonosait meg kell keresni, mert a két ingatlan magántulajdonban van.

Kovács László képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottsági ülésen 
nem döntöttek a helyszínről, de a Kossuth u. 52-54. szám alatti ingatlan megfelelőnek 
találnák.

Nyíri László képviselő, a Szociális és Művelődési Bizottság elnöke elmondja, hogy a 
bizottság úgy látta, hogy terv csak olyan területre készíthető, amely az önkormányzat 
tulajdonában van. Köztudott, hogy az elkövetkezendő két évben nem lesz ilyen 
pályázati kiírás. Kevés olyan terület van, ami alkalmas lenne, de talán összevonással 
megvalósulhatna. Van még idő ezt a kérdést körüljárni.

Dr. Miecynszky Ernő képviselő javasolja, hogy várják meg az árajánlatot a Kossuth u. 
52-54. számú ingatlanra. A korábban eladott ingatlannak az árából talán meg lehetne 
vásárolni ezt a két ingatlant.

Mikó Imre képviselőnek is az a véleménye, mint az előtte szólóknak. A tervezőket is meg 
lehetne kérdezni, hogy ez a terület egyáltalán megfelelő-e a célnak. Jónak tartaná, 
hogy ha a tervezőkkel együtt a testületi tagok bejárnák a lehetséges helyszíneket.
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Nosza József polgármester elmondja, hogy a volt óvoda mögötti és a Bocskai utcai kertek 
megvásárlásával és összevonásával, talán megoldható lenne az eredetileg elképzelt 
helyszínen is az építkezés.
Javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül az alábbi határozatot hozza:  

201/2008.(XI.27.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete

megbízza a polgármestert, hogy kérjen árajánlatot
a Köröstarcsa, Kossuth u. 52-54. szám alatti 

ingatlanok tulajdonosaitól az ingatlanok
árára vonatkozóan, továbbá tárgyaljon a
Köröstarcsa, Kossuth u. 41/a. szám alatti

önkormányzati tulajdonú ingatlan szomszédos
ingatlan tulajdonosaival 

ingatlanjaik értékesítésének szándékáról. 

Felelős: Nosza József polgármester
Határidő: 2008. február 26.

Tizenkettedik napirendi pont: Köröstarcsa Község Esélyegyenlőségi Programjának 
elfogadása
           Előadó: Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző  

Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző megköszöni az intézmények és a kollégái munkáját 
amit az esélyegyenlőségi program elkészítéséhez nyújtottak.

Nyíri László képviselő, a Szociális és Művelődési Bizottság elnöke elmondja, hogy a 
program jól tükrözi a települési állapotot. Jónak tartják és elfogadásra javasolják.

Smiri László képviselő, az Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság jónak tartja
a programot, még akár egy útikalauzban is megállná a helyét, mint tájékoztatás a 
településről. A bizottság gratulál az előterjesztéshez és elfogadásra javasolja.

Dr. Miecynszky Ernő képviselő szerint nagyon hasznos a program, köszönetet mond az 
elkészítőinek.

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozza:  

202/2008.(XI.27.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete

elfogadja 
Köröstarcsa Község Önkormányzata Esélyegyenlőségi Programját. 

(Az esélyegyenlőségi program a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

Felelős: Nosza József polgármester
Határidő: folyamatos
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Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző elmondja, hogy az Esélyegyenlőségi Programnak 
megfelelően az iskola és az óvoda is kiegészítette a pedagógiai programját. Felolvassa 
a kiegészítéseket. Kéri a képviselőket, hogy fogadják el a módosítást.

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozza:  

203/2008.(XI.27.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete 

jóváhagyja az Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény
pedagógiai programjának módosítását.

(A pedagógiai program a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

Felelős: Nosza József polgármester
Határidő: azonnal

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozza:  

204/2008.(XI.27.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete 

jóváhagyja a Napköziotthonos Óvoda
pedagógiai programjának módosítását.

(A pedagógiai program a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

Felelős: Nosza József polgármester
Határidő: azonnal

Tizenharmadik napirendi pont: Beszámoló a Polgármesteri Hivatal átfogó pénzügyi – 
gazdasági ellenőrzéséről
 Előadó: Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző

Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző elmondja, hogy a gazdálkodásnál rendben mennek a 
dolgok. A kisebb problémák megvalósítására intézkedési tervet terjesztettek elő.

Kovács László képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság javasolja 
az intézkedési terv elfogadását.

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozza:  

205/2008.(XI.27.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete 

a Polgármesteri Hivatal átfogó pénzügyi-gazdasági
ellenőrzéséről szóló jelentést tudomásul veszi, 

a hozzá kapcsolódó intézkedési tervet jóváhagyja.
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(Az intézkedési terv a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

Felelős: Nosza József polgármester
Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző

Határidő: folyamatos

Tizennegyedik napirendi pont: Bejelentések

Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző bejelentésében elmondja, hogy az óvoda és az iskola 
alapító okiratának módosítására szakfeladatok változása miatt, továbbá azért kerül sor,
hogy az intézményvezetőnek nem 5 tanévre szól a kinevezése, hanem 5 évre.

Kovács László képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság 
elfogadásra javasolja az alapító okiratokat.

Nyíri László képviselő, a Szociális és Művelődési Bizottság elnöke elmondja, hogy a 
bizottság javasolja az alapító okiratok elfogadását.

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozza:  

206/2008.(XI.27.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete 

az Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény
alapító okiratának módosítását elfogadja.

(Az alapító okirat a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozza:  

207/2008.(XI.27.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete

a Napköziotthonos Óvoda alapító alapító
okiratának módosítását elfogadja.

(Az alapító okirat a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

Smiri László képviselő elmondja, hogy az Ügyrendi Bizottság javasolja a testületnek, hogy 
Kurilla Olivért és Bácskay Tamást bízza meg a testület, hogy hozzanak létre egy civil 
fórumot, illetve vegyék fel a kapcsolatot a lakossággal a település fejlesztésével 
kapcsolatos elképzelések megismerése érdekében és próbálják megkeresni azokat akik
aktívan be tudnak kapcsolódni a település fejlődésének előmozdítására.

Kurilla Olivér képviselő elmondja, hogy a bizottság ezen döntése olyan felvetés után valósult
meg, hogy a költségvetésben nem szerepel semmi, ami a település jövőjére 
vonatkozna. Mindig a nehézségekről van szó, a gyereklétszám csökken, munkahelyek 
nincsenek. Fontos lenne, hogy a lakosságot is bevonják a település életébe, hátha 
tudnak valamilyen ötlettel segíteni abban, hogy minél többen maradjanak itt a 
településen. Gondolkodott lakásépítéseken is, hátha alacsonyabb áron építene ide egy 
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vállalkozó társasházakat. Az önkormányzati lakások ki vannak használva, sok fiatal 
bérli. Ha további lehetőségeket biztosítanánk a lakhatásra lehet, hogy többen 
maradnának a településen. Munkahelyekben nincsen bőség, de ha olcsón tudnának 
lakást bérelni, akkor lehet, hogy felvállalnák, hogy vidékre járjanak dolgozni, vagy 
talán vállalkozásokat indítanának be. Sok lehetőség van, ami mellett elmennek és nem 
történik semmi lényeges. A település lakosai közül többen kérdezik, hogy miért nem 
történik semmi változás. Ha bevonnák a lakosokat is akkor hátha előrébb tudnának 
lépni. A közmeghallgatás erre azért nem jó, mert a kamera miatt sokan nem vállalják a
részvételt, a hozzászólást. Ez egy kameramentes fórum lenne, hátha tudnának 
változtatni a leépülésen. Menedzselni és propagálni kell a települést megyei és 
országos szinten is. Lehet, hogy nem fognak sokan ideköltözni, de ha többet hallanak 
Köröstarcsáról akkor talán idelátogatnak. Sokaknak vannak ötletei, de nem tudják, 
hogy hogyan valósítsák meg.

Bácskay Tamás alpolgármester a felkérésnek örömmel tesz eleget. Egyetért Kurilla 
képviselővel és reméli, hogy sikeres lesz a kezdeményezés.

Széplaki Zoltán polgármester elmondja, hogy ez a kérdés a többi képviselőt is foglalkoztatja.
Mindenki azon van, hogy a település fejlődjön és fennmaradjon. Ezt ne csak két 
képviselő megbízása legyen. Kéri, hogy legyen ott az egész testület, ne zárják ki a 
többi képviselőt.

Nosza József polgármester elmondja, hogy nincsen ebből senki kizárva. A vidékfejlesztési 
pályázatokat meg lehetne próbálni. Ez mindenki ügye, biztosan minden képviselő el 
fog menni erre a rendezvényre. Bízzunk benne, hogy eredményes lesz. Bízzák meg 
Kurilla Olivér képviselőt és Bácskay Tamás alpolgármestert ennek a fórumnak a 
megszervezésével.

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozza:  

208/2008.(XI.27.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete

megbízza Bácskay Tamás alpolgármestert és Kurilla Olivér képviselőt,
hogy szervezzenek lakossági fórumot a lakosság településfejlesztéssel 

kapcsolatos igényének megismerése céljából.

Felelős: Kurilla Olivér képviselő
Bácskay Tamás alpolgármester

Határidő: folyamatos

Nosza József polgármester elmondja, hogy Végh Judit bizottsági tag lemond november havi 
tiszteletdíjáról és kéri, hogy a felajánlott összeget a Lehetőséget a  Tehetségnek 
Alapítvány támogatására csoportosítsák át.
Javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül az alábbi határozatot hozza:  

209/2008.(XI.27.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete 

a Lehetőséget a Tehetségnek Alapítvány támogatását
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 7.770,-Ft-tal kiegészíti.
Ennek fedezetéül a Végh Judit Szociális és Művelődési Bizottsági

tag által igénybe nem vett 2008. november havi
tiszteletdíjra betervezett összeg szolgál.

Felelős: Nosza József polgármester
Határidő: értelem szerint

Nosza József polgármester elmondja, hogy a következő betervezett képviselő-testületi ülés 
2009. január 29-én lesz megtartva az alábbi napirendi pontokkal:

1. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és a két ülés között történt 
fontosabb eseményekről

Előadó: Nosza József polgármester 

2. A Békési Hulladékgyűjtő Kft. tájékoztatója a települési szilárd hulladék gyűjtéséről és 
szállításról. A 2009. évi díjtétel megállapítása.

Előadó: Pataki Attila ügyvezető
Nosza József polgármester

3. Beszámoló a szennyvízberuházásról
 Előadó: Hangyál István
 

4. A vállalkozó háziorvosok, fogorvos által az önkormányzatnak fizetett költségtérítés 
felülvizsgálata. 

Előadó: Nosza József polgármester 

5. Az önkormányzat 2009. évi költségvetésének tárgyalása (I. forduló). 
Előadó: Nosza József polgármester 

6. A házibrigád beszámolója 2008. évi tevékenységéről, a brigád 2009. évi feladatainak 
meghatározása. 

Előadó: Nosza József polgármester 

7. A köztisztviselői teljesítmény követelmények alapját képező célokról döntés.
Előadó: Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző 

8. Testvértelepülési kapcsolatfelvétel keretének meghatározása
Előadó: Nosza József polgármester  

9. Bejelentések

Nosza József polgármester ezt követően mindenkinek megköszöni a megjelenést 
hozzászólást, kellemes ünnepeket kíván minden lakosnak és az ülést bezárja.

K. m. f.
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Nosza József Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna
polgármester jegyző
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